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Återigen har Sparbanksstiftelsen 1826 bidragit med 350 000 kronor för arbetet under året i 
kombination med egna insatser i pengar och mycket ideell tid (motsvarande drygt 100 000 kr). 
Tack till alla som hjälpt till på olika sätt under året! 
 
Vad vi gjorde under 2023 – ett sammandrag: 
 
Årsstämman hölls som en digital konferens på Teams i mars. Vi beslutade att starta upp vår nya 
Vattenvårdsfond och att återgå till vårt ”gamla” namn, Samverkan för Hanöbukten. Under året 
har vi haft flera regelbundna styrelsemöten och arbetsmöten. 

• Inlägg i stort sett hela året varje måndag, onsdag och fredag på våra sociala medier där 
vi delar och sprider vad som händer. Flera intervjuer och artiklar har gjorts och lagts ut 
även på hemsidan. 

• Hanöbuktsveckan i maj för andra gången med 30 olika aktörer på 12 olika platser längs 
Hanöbuktskusten. Strandstädningar, åvandringar, ängsvandringar, våtmarksvandring, 
matvandringar, tipsrundor, utställning, föredrag, öppna ålabodar, dykning, elfiske, 
håvning med mera. Vissa event drog runt 10–20 deltagare andra flera hundra. 

• Åtgärdsacceleratorn: en ansökan om resurser från Leader för en förstudie beviljades i 
oktober. Nu jobbar vi stenhårt fram till sommaren 2024. Till dess ska vi kartlägga 
nuläget i vattendragen, hur regionen idag är organiserad och bedriver åtgärdsarbete, 
behovet av support, stöttning och erfarenhetsöverföring samt hur Åtgärdsacceleratorn 
ska organiseras och arbeta efter det att förstudien är klar. 

• Vi har träffat de flesta av våra kustråd en eller flera gånger, för att se vad de behöver 
hjälp med eller vad de vill att vi ska veta. Just nu pågår 10 insatser/aktiviteter av olika 
slag och storlek. Roligt är också att träffar nu sker mellan kustråd där man delar med sig 
av erfarenheter till varandra. 

• Östersjödagen 31 augusti. Kivik Museum höll ett föredrag med Arkeolog Ann-Louise 
Svensson och historiker Dafvid Hermansson som berättade om bärnsten, handel och 



Östersjön som sammanlänkande krafter från stenålder till nutid. På vår facebook visades 
ett 4 minuter långt bildspel om föreningen och vad vi gör. 

Kustrådens aktiviteter: 

• Kivik: kustrådet på Kivik har utvecklat användningen av tång i lokala produkter och 
skapat stort engagemang. De har belönats med Hållbarhetspriset 2023 och delar sin 
kunskap genom olika utbildningsinitiativ. De har besökt två andra kustråd under 
Hanöbuktsveckan för att berätta om sitt arbete och för att locka fler till att odla i havet. 

• Baskemölla: kustrådet runt Oderbäcken har arbetat för att förbättra läget för fisken i 
Oderbäcken. De har sett en ökning av lekande öring och ökat intresse och engagemang 
i byn för ån. 

• Tosteberga: bjöd in till en vandring på Tosteberga ängar under Hanöbuktsveckan 
tillsammans med Naturskyddsföreningen, IOGT samt en botaniker. Under vårvintern 
arbetade man med Landöns kustråd/byalag och länsstyrelsen om att försöka få till en 
förvaltningsplan för skarv. I september bjöd man på en uppskattad föreläsning om 
fåglarna som finns i skärgården utanför Tosteberga och Landön. 

• Landön: bjöd in Kivik tång att hålla en välbesökt föreläsning om tångodling under 
Hanöbuktsveckan. Under vårvintern arbetade man med Tostebergas kustråd/byalag och 
länsstyrelsen om att försöka få till en förvaltningsplan för skarv. På grund av resursbrist 
hos länsstyrelsen kom man inte hela vägen fram men arbetet fortsätter. Campingen och 
snorkelleden väntar på våren sen skall de enligt sin hemsida öppna i vår. 

• Ålakustens kulturarvsförening: projekt tillsammans med Ryssby naturbruksgymnasium 
om att hindra brunifiering från att nå Hanöbukten. Projekt Demoslinga har beviljats 
medel ur vår Vattenåtgärdsfond med stöd från Wernerstiftelsen och syftar till att skapa 
ett uteklassrum och biokoltester för att höja PH-värdet i marken. 

• Ravlunda: har anordnat strandstädningar och korvgrillning under Hanöbuktsveckan och 
skapat en tipspromenad för att öka medvetenheten om Östersjöns miljö. 

• Hanö/Nogersund: kustrådet rapporterar om en ökande torskpopulation vid de 
konstgjorda reven i Hanöbukten. Projektet har väckt stort intresse och planer finns för 
att utöka det. 

• Nymölla: skapade en uppskattad vandring längs Skräbeån under Hanöbuktsveckan, med 
fokus på områdets natur, historia och gemenskap. Vandringen inkluderade historiska 
anekdoter och foton, och gav deltagarna en djupare förståelse för deras lokala miljö, 
livet i och kring Skräbeån samt fiskevårdsföreningens arbete under åren i Skräbeån. 

• Vik: kustrådet har utforskat Rörums södra å och ser ån som en viktig del av landskapet. 
De är öppna för nya idéer och projekt för att bevara dess natur. 

• Knäbäckshusen: är intresserad av miljöprojekt längs Rörums södra å och ser fram emot 
att bidra till och lära sig mer om dessa. 

Kustrådsmöten hölls den 16/5 i Baskemölla och 2/11 i Nymölla, med stort deltagande och 
många intressanta föredrag! 

Företagspoolen: 
 

• Företagspoolsmöte hos Polykemi i Ystad den 29 augusti. Polykemi AB är vår senaste 
företagspoolsmedlem. Vi fick en chans att berätta om det vi gör och sen berättade 
Polykemi själva samt Anolytech och Österlen kryddor om sina verksamheter. Som 
avslutning en rolig och ögonöppnande workshop workshop runt FNs 17 hållbarhetsmål. 

• Flera möten under våren med olika företag för att stötta i arbetet med Hanöbuktsveckan. 
• Möten med nya intressenter kring företagspoolen. 



Sammanfattning och avslut: 
Under 2023 var målsättningen att skala upp arbetet och engagemanget, genom att satsa på en 
åtgärdsaccelerator i form av en person som ska facilitera Vattenrådens och kustrådens arbete i 
att allokera resurser, engagemang, kunskaper och pengar till åtgärder. Efter mycket krattande i 
manegen och arbete med ansökan, lyckades vi få medel från Leader för en förstudie i oktober. 
Åtgärdsacceleratorns arbete fortsätter nu fram till sommaren 2024. 
 

Vi fortsätter att stärka vår interna organisation ytterligare och har utvecklat en Vattenvårdsfond 
som ska samla in pengar för åtgärder. Fonden har redan startat upp tre projekt; en 
dokumentärfilm om våtmarksinsatser, en demoslinga i våtmarksområden runt Ryssby och ny 
våtmark i Hanaskog! 
 
Vi har under 2023 internt stärkt vårt digitala arbete med ett nytt bokföringssystem som gör det 
enklare för oss alla i styrelsen och revisorer att följa arbetet, och genom arbete på Google Drive 
och med Trello. 
 
Hanöbuktsveckan genomfördes för andra året i rad, i syfte att sprida kunskap och engagemang 
längs hela kusten om vad som görs och för att få fler att engagera sig. 30 aktörer längs hela 
kusten genomförde aktiviteter som belyste vatten- och hållbarhetsfrågor; guidade vandringar, 
föreläsningar, öppet hus, elfiske, m.m. 
 
Vi har under året fortsatt att stärka våra kustråd genom att närvara, lyssna, dela deras kunskaper, 
sprida deras engagemang och berätta om vad de gör. Vår företagspool har vi stärkt genom 
samtal, uppsökande verksamhet, föredrag och ett välbesökt företagspoolsmöte. Vi har också 
knutit Polykemi som ny partner till poolen. 
 
Östersjödagen/Baltic Sea Day, 31/8–2023. Vi deltar i ett nätverk av företag, myndigheter och 
organisationer i brett internationellt samarbete runt hela Östersjön i uppmärksammandet av 
Östersjödagen. Samverkan för Hanöbukten är projektnod för hela södra Sverige. 
 

För styrelsen för Samverkan för Hanöbukten 

Dafvid Hermansson, ordf., Annelie Worgard, sekreterare 


